



## THE UNCOMMON TRUTH ABOUT MONEY

Uncommon Cents, Part 1  
Pastor Andy Wood  
November 2-3, 2024

**You want to do better with money, but there are barriers holding you back!**

**To move forward, you must identify and remove the barrier.**

“And you will know the truth, and the truth will set you free.” John 8:32(NLT)

“So you, too, must keep watch! For you do not know the day or hour of my return. Again, the Kingdom of Heaven can be illustrated by the story of a man going on a long trip. He called together his servants and entrusted his money to them while he was gone. He gave five bags of silver to one, two bags of silver to another, and one bag of silver to the last—dividing it in proportion to their abilities. He then left on his trip. The servant who received the five bags of silver began to invest the money and earned five more. The servant with two bags of silver also went to work and earned two more. But the servant who received the one bag of silver dug a hole in the ground and hid the master’s money. After a long time their master returned from his trip and called them to give an account of how they had used his money. The servant to whom he had entrusted the five bags of silver came forward with five more and said, ‘Master, you gave me five bags of silver to invest, and I have earned five more.’ The master was full of praise. ‘Well done, my good and faithful servant. You have been faithful in handling this small amount, so now I will give you many more responsibilities. Let’s celebrate together!’ The servant who had received the two bags of silver came forward and said, ‘Master, you gave me two bags of silver to invest, and I have earned two more.’ The master said, ‘Well done, my good and faithful servant. You have been faithful in handling this small amount, so now I will give you many more responsibilities. Let’s celebrate together!’ Then the servant with the one bag of silver came and said, ‘Master, I knew you were a harsh man, harvesting crops you didn’t plant and gathering crops you didn’t cultivate. I was afraid I would lose your money, so I hid it in the earth. Look, here is your money back.’ But the master replied, ‘You wicked and lazy servant! If you knew I harvested crops I didn’t plant and gathered crops I didn’t cultivate, why didn’t you deposit my money in the bank? At least I could have gotten some interest on it.’ Then he ordered, ‘Take the money from this servant, and give it to the one with the ten bags of silver. To those who use well what they are given, even more will be given, and they will have an abundance. But from those who do nothing, even what little they have will be taken away. Now throw this useless servant into outer darkness, where there will be weeping and gnashing of teeth.’”  
Matthew 25:13-30 (NLT)

## FOUR UNCOMMON TRUTHS ABOUT YOUR RELATIONSHIP WITH MONEY:

**1. Money is amoral; your relationship with it is not.**

\_\_\_\_\_. Who or what is getting your worship?

**2. You relate to money out of your experience with God.**

\_\_\_\_\_. In what ways have you experienced God’s generosity?

**3. God is using your relationship with money to test you.**

**Money tests your: Worship, Stewardship, Trust, Generosity.**

\_\_\_\_\_. How urgent is your response to the voice of God?

“I will hasten and not delay to obey your commands.” Psalm 119:60 (NIV)

**4. God holds us accountable for our stewardship of his resources.**

**His reward for faithful stewardship is more of his kingdom.**

“Now it is required that those who have been given a trust must prove faithful.”  
1 Corinthians 4:2 (NIV)

**His consequence for poor stewardship is less of his kingdom.**

\_\_\_\_\_. What future do you desire?

Take your next steps!



1. Evaluate 2. Consider 3. Obey 4. Dream



## 不一樣的理財真理

不一樣的理財 (一)

胡安迪牧師

2024年11月2-3日

你想更好地管理金錢，但有障礙阻礙你、拖累你

要前進，你必須認清並消除障礙

「你們將會明白真理，真理也必使你們得自由。」 約翰福音 8:32 (新普及譯本)

「所以，你們也必須保持警醒！因為你們不知道我在哪一天或哪一刻回來。『天國也可以用下面的故事來說明。有一個人要遠行，他叫來了自己的僕人，在他出門期間把錢託付給他們。他按照僕人的能力分錢，一個給了五袋銀子，另一個給了兩袋銀子，最後一個給了一袋銀子，之後他便出門去了。他按照僕人的能力分錢，一個給了五袋銀子，另一個給了兩袋銀子，最後一個給了一袋銀子，之後他便出門去了。過了很久，主人遠行回來，要他們報告怎樣運用他的錢。那個被託付了五袋銀子的僕人帶着多賺的五袋前來，說：『主人，你交給我五袋銀子，我拿去投資，又賺了五袋。』主人對他讚賞有嘉，說：『做得好！我忠心的好僕人。你在小數目上忠心可靠，現在我要把更多的責任託付給你。來跟我一起慶祝吧！』那得到兩袋銀子的僕人也前來，說：『主人，你交給我兩袋銀子，我拿去投資，又賺了兩袋。』主人說：『做得好！我忠心的好僕人。你在小數目上忠心可靠，現在我要把更多的責任託付給你。來跟我一起慶祝吧！』最後，那得到一袋銀子的僕人來了，說：『主人，我知道你為人嚴厲苛刻。不是你撒種的，你要收割；不是你耕種的，你也要收聚。我怕把你的錢弄丟了，就把錢埋在地裏。看，你的錢都在這裏！』主人卻說：『你這懶惰的惡奴才！你既知道不是我撒種的，我要收割；不是我耕種的，我也要收聚，為甚麼不把我的錢存入錢莊呢？至少我還可以得些利息。』接着他吩咐：『拿走這個僕人的錢，交給那個有十袋銀子的。凡善用自己所得的，還要給他更多，使他富足；但是那甚麼都不做的，連他僅有的也要拿走。來把這個沒用的僕人丟到外面的黑暗中，他在那裏要哀哭切齒了！』」

馬太福音 25:13-30 (新普及譯本)

關於你與金錢的關係，有四個不一樣的真理：

### 1. 金錢是「非道德」的，你與上帝的關係卻關乎道德

\_\_\_\_\_：你正敬拜何人或何物？

### 2. 你與金錢的關係，來自你與上帝的經驗

\_\_\_\_\_：你在哪方面經歷了上帝的慷慨？

### 3. 上帝正使用你與金錢的關係，來考驗你

金錢考驗你的：敬拜、管家職分、信靠、慷慨

\_\_\_\_\_：你對上帝聲音的回應有多迫切？

「我速速遵行你的命令，毫不遲延。」

詩篇 119:60 (新普及譯本)

### 4. 上帝會要我們交待，我們如何管理祂的資源

祂對忠心的獎賞，是更多祂的國度

「所求於管家的，是要他有忠心。」

哥林多前書 4:2 (和合本)

管理不善的後果，是更少祂的國度

\_\_\_\_\_：你渴望的未來是甚麼？

踏出你的下一步！



1. 評估 2. 思考 3. 順服 4. 夢想